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LÉČITEL
SLUNCE

Neznám člověka, který by se
jmenoval Slunce, měl jsem jen
spolužáka jménem Měsíc a dost
jsme ho trápili. Já zde myslím o-
pravdové Slunce. Začíná hřát stá-
le víc. Přemůže jarní únavu po zi-
mě? Jarní únavě propadají totiž
miliony lidí. OSN odhaduje, že je
to více než 33 milionů.

Je to dnes již “lidová ne-
moc”: deprese. Nikdo před ní
není jistý. Mnohé žene až k hra-
nici života nebo dokonce za ni.
I naši baviči z kulturní a medi-
ální sféry jsou doma u psychiat-
rů. Deprese se vyskytují ve vy-
soce industrializovaných ze-
mích; hledá se souvislost s výži-
vou, vyráběnou vesměs uměle.
Jsme přecitlivělí, choulostiví,
neukáznění? Čekáme na letní
slunečné dny, na dovolenou, na
lázně. Pomohou nám? Statisti-
ka OSN v té otázce přináší zají-
mavé údaje: depresím podléha-
jí méně ženy s více dětmi, lidé
pracující v přírodě nebo ve svo-
bodných povoláních.

Německý časopis “Doba” u-
vádí další zajímavost: velkou
roli hraje důvěra vKrista a jeho
slovo. Podle lékařských studií
onemocní depresemi jen polo-
vina těch, co se účastní spole-
čenství věřících než ti, kteří tak
nečiní. Je tedy trudnomyslnost
cena za rostoucí sekularizaci
Evropy? Víra v Krista dle mého
názoru depresím nezabrání,
možná je někdy i vyvolá. Ale na
konci se nabízí vždy světlo a
důvěra v Toho, kterého první
křes�ané nazývali Sluncem ži-
vota.         jr  

MISTROVSTVÍ CHLAPŮ S KOŇMI

Drsné pracovní podmínky při
práci v lese na sebe nabalují
drsné lidské povahy. To není lí-
bivé klišé, nýbrž konstatování
skutečnosti, která se odehrává
ve věcech ročních obdobích pod
širým nebem, bez teplého radi-
átoru a klimatizace, a� jde o
pěstební činnost či filiální těžbu

dřeva.
Lesní dělníci s motorovou pi-

lou mají své soutěže zručnostní
a rychlostní, jsou sice pro úzký
okruh lidí, nicméně divácky a-
traktivní a podporovány výrob-
ci značek lesní techniky. Ti, kte-
ří smrdí koňským pachem a
vlastním potem, kouří vesměs

laciná cigára, drsně se vyjadřují
osobitou hantýrkou a vyhledá-
vají společnost spíš koně než
lidskou, tak oni, kočí, netrpí ab-
sencí sportovního ducha a pro-
fesním sebevědomím a čím dál
častěji se začínají poměřovat na
soutěžích pro ně. Na soutěžích
pro chlapy a jejich koně.

Úmyslně jsem tyto kočí vy-
podobila ne zrovna uhlazeně,
protože oni nejsou uhlazení, vy-
holení. Hrubá práce, vyžadující
soustředění, jim často vkládá do
úst hrubá slova, ale neznamená
to, že nejsou normálními muž-
skými. Ba naopak: často je je-
jich počasím a emocemi vymo-
delovaná tvář činí zajímavými
ve společnosti, která se snaží o
dokonalost. A emoce jsou jejich
každodenními společnicemi v
lese, protože kočí pracují s met-
ráky nikoliv s kily, a� už jsou
promítnuty do kmenů stromů či
těl koní, a strach, úleva slovem,
vyhecování sebe i koně k větší-
mu výkonu, či povzbuzení jsou
jejich mentální nástroje. A jejich
těžký kůň výkladní skříní.

S koněm tráví spoustu času
a mají je přečtené lépe než
vlastní manželky. Do koní inve-
stují peníze i čas a ten ve znač-
né míře, protože je jejich pra-
covním nástrojem s vlastní inte-
ligencí. Výkony koní se mohou
měřit, jako výkony vrcholových
sportovců nebo varietních
hvězd. Laik vůbec netuší, čeho
všeho je schopné šesti-osmimet-
rákové zvíře při výkonu své prá-
ce, o charakteru hiporehabili-
tačního beránka s akcelerací
spor�áka ani nemluvě. 
(pokračování na str. 4)

� Foto: Helena Görnerová, Equichannel.cz
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� Veřejné zasedání pěčínského
zastupitelstva se konalo ve čtvr-
tek 15. dubna v hospodě U Ur-
banů. Předcházela mu zasedání
Valné hromady Rokytnické vody,
s.r.o., kde došlo ke změnám v
dozorčí radě. Novým předsedou
této rady je Petr Hudousek.
� Cena vodného pro tento rok je
stanovena na 13 a stočného na
15 korun včetně DPH.
� Obec Pěčín společně s Rokyt-
nicí se bude podílet na odstra-
nění ekologické zátěže - bývalé
skládky po ruské posádce v Su-
ché.
� Obec Pěčín přispěje MUDr.
Macákovi na koupi nové sanitky
20 tisíci korunami.
� Oprava komunikace na Dolí-
ku byla provedena firmou Stra-
bag v hodnotě přes 500 tisíc ko-
run.
� Úpravu mostku u Chmelových
provedla pěčínská firma Urban.
Zastupitelstvo zároveň žádá ob-
čany, aby si v povodí potoka
uklidili věci, které by mohly o-
hrozit volný průtok propustmi
potoka při velké vodě.
� Kontrola hospodaření obce za
rok 2003 nezaznamenala žád-
nou závadu - v pořádku.

žilo radě města:
� Připravit návrh prodeje (pri-
vatizace) bytového domu čp.
200 v ulici 5. května v Rokyt-
nici v O.h.
� Připravit návrh prodeje bu-
dovy bývalé školy čp. 162 v
Nebeské Rybné.
� Ukončit smluvní vztah s pa-
nem Martinem Hamáčkem a
Lesosprávou Karel Piškule
v.o.s. výpovědí a úkoly se sprá-
vou městských lesů převést na
CENTEP, spol. s r.o.
Zastupitelstvo města mi-
mo jiné projednalo:
� Zprávu kontrolního výboru
zastupitelstva města o kontro-
le některých smluv uzavřených
mezi městem a vybranými do-
davateli služeb. ZM uložilo ra-
dě odstranit zjištěné nedostat-
ky v kontrolovaných smlou-
vách a uložilo kontrolnímu vý-
boru provést kontroly i ostat-
ních smluv, z kterých vyplývá
pro město finanční plnění, po-
soudit jejich výhodnost pro
město a navrhnout kroky k ná-
pravě.

Výtah z jednání zastupitel-
stva města ze dne
29.3.2004
Zastupitelstvo města mimo
jiné schválilo:
� Vyhodnocení finančního hos-
podaření města za rok 2003 včet-
ně závěrečné zprávy o stavu měs-
ta. Hospodaření města za rok
2003 ve výši - příjmy
110,621.500,- Kč, výdaje
108,380.890,- Kč.
� Návrh rozpočtu města na rok
2004 včetně návrhu dotací zá-
jmovým a sportovním organiza-
cím. Rozpočet města na rok 2004
v příjmech 91.892,79 tis. Kč a vý-
dajích 88.735,56 tis. Kč včetně
přidělení dotací zájmovým a
sportovním oddílům pracujících s
mládeží a včetně navýšení nein-
vestiční dotace Mateřské škole v
rozsahu předložených návrhů.
� Předjednání možnosti přijetí
krátkodobého úvěru u České spo-
řitelny, a.s., v potřebné výši se
splatností v roce 2004 na krytí
nákupu vybavení Základní školy
v Rokytnici v O.h.
� Přijetí investiční individuální

U Nádraží v Rokytnici v O.h. na
základě žádostí stávajících ná-
jemců.
Zastupitelstvo města nes-
chválilo:
� Uzavření dodatku č. 5 ke
smlouvě o dílo č. VS 1205/458
se společností VCES a.s. Olo-
mouc na dostavbu a rekon-
strukci areálu ZŠ, zohledňující
uvedené zvýšení celkové ceny
díla na 164,935.697,- Kč a po-
sun dokončení stavby, které ne-
zahrnuje ohlášené zvýšení DPH
od 1.5.2004 na práce provede-
né po 1.5.2004, jež může činit
až 6,- mil. Kč a mělo by být ře-
šeno dalším dodatkem po
1.5.2004. Zastupitelstvo města
uložilo radě města prověřit ví-
cenáklady požadované dodava-
telem stavby
� Uzavření dohody mezi Měs-
tem Rokytnice v O.h. a VCES,
a.s., Olomouc, o odkladu platby
faktury č. 10830643 na částku
27,640.481,- Kč v předloženém
znění. Zastupitelstvo města u-
ložilo radě města projednat s
VCES, a.s., Olomouc doložení
oprávněnosti proplacení faktu-
ry ve vztahu k doposud nes-
chválenému dodatku č. 5.
Výtah z jednání mimořád-
ného zastupitelstva města
ze dne 21.4.2004
Zastupitelstvo města mi-
mo jiné schválilo :
� Dodatek smlouvy č. 4 ke
smlouvě o dílo č. VS1205/458
ze dne 29.9.2002 uzavřené me-
zi městem a společností VCES
a.s. Olomouc na akci: “Rekon-
strukce a dostavba školského a-
reálu”, Rokytnice v O.h.
� Uzavření dodatku smlouvy č.
5 ke smlouvě o dílo č. VS
1205/458 ze dne 10.10.2003
uzavřené mezi městem a spo-
lečností VCES a.s. Olomouc na
akci: “Rekonstrukce a dostavba
školského areálu”, Rokytnice v
O.h., zohledňující uvedené zvý-
šení celkové ceny díla na
164,935.697,- Kč a posun do-
končení stavby, které nezahrnu-
je ohlášené zvýšení DPH od
1.5.2004 na práce provedené
po 1.5.2004, jež může činit až
6,- mil. Kč a mělo by být řešeno
dalším dodatkem po 1.5.2004.
� Podání žádosti k VCES a.s. O-
lomouc na předložení položko-
vého rozpočtu na dostavbu
sportovní části akce Rekon-
strukce a dostavba školského a-
reálu, Rokytnice v O.h.
Zastupitelstvo města ulo-

dotace od Ministerstva financí ČR
na rok 2004 ve výši 51.900.000,-
Kč na pokračování akce “Rekon-
strukce a dostavba Základní školy
v Rokytnici v O.h.”
� Výši příspěvku ve výši 1.000,-
Kč z rozpočtu města v roce 2004
pro každé narozené dítě s trva-
lým bydlištěm v Rokytnici v O.h.
� Poskytnutí půjček z Fondu roz-
voje bydlení na rok 2004 obča-
nům města dle předloženého ná-
vrhu v plném rozsahu a výši na-
vržené částky. Celková částka
schválených půjček pro 2 žadate-
le činí 80.000,- Kč.
� Příspěvek Římskokatolické far-
nosti Rokytnice v O.h. v rámci
Programu regenerace městských
památkových rezervací a měst-
ských památkových zón v r. 2004
na tyto akce:
1. Rekonstrukce střechy věže zá-
meckého kostela Nejsvětější Troji-
ce v Rokytnici v O.h. ve výši
66.435,-Kč, t.j. 30 % finančního
podílu akce.
2. Záchrana kamenné ohradní zdi
okolo areálu fary v Rokytnici v
O.h. ve výši 13.566,- Kč, t.j. 10 %
finančního podílu akce. Finanční
prostředky budou uvolněny až po
vydání rozhodnutí Ministerstvem
kultury ČR o přidělení dotace ze
státního rozpočtu na tyto akce.
� Přijetí dotace z grantového pro-
gramu číslo CRG200402 od Krá-
lovéhradeckého kraje pro realiza-
ci projektu nazvaného “Turistické
informační centrum v Rokytnici v
O.h., ve výši 30.000,- Kč.
� Smlouvu o spolupráci mezi
městem Rokytnice v O.h. a obcí
Pěčín při realizaci akce: “Rekulti-
vace skládky odpadů Suchá”.
� Smlouvu o dodávce projekto-
vých prací mezi městem Rokytni-
ce v O.h. a projekční kanceláří
Ing. Jan Němeček Hradec Králo-
vé na tvorbu studie a projektové
dokumentace na akci: “Rekultiva-
ce skládky odpadů Suchá” v ceně
do 50.000,- Kč.
� Rozpočet sdružení obcí Rokyt-
nická voda na období od
1.1.2004 do 30.6.2004 ve výši:
příjmy v částce 317.580,- Kč, vý-
daje v částce 317.580,- Kč.
� Uzavření Smlouvy o dotaci,
kterou město Rokytnice v O.h. po-
skytne dotaci v částce 100.000,-
Kč panu MUDr. Macákovi na ná-
kup nového sanitního vozidla.
� Návrh opakované nabídky od-
prodeje bytů v sídlišti U Nádraží
Rokytnice v O.h. podle § 22
odst.2) zákona č.72/1994 Sb.
� Odložení koupě bytů v sídlišti

� 12. května se začne pracovat
na obnově pomníku válek a ná-
silí v Říčkách u školy (obecního
úřadu). Náklady na obnovu bu-
dou z jedné poloviny financová-
ny z dotace Česko-německého
fondu budoucnosti. Druhá polo-
vina nákladů bude uhrazena ze
sbírky bývalých obyvatel nyní ži-
jících v Německu. Na 26. čer-
vence je naplánováno slavnostní
vysvěcení pomníku a česko-ně-
mecká mše v místním kostele.
� Obec obdržela dotaci 105 tisíc
korun na dokončení veřejného
osvětlení od obchodu k bytov-
kám.
� Obecní úřad Říčky připravuje
prodej obecních bytů, který se
uskuteční ještě v letošním roce.
� Místní Skicentrum ukončilo
svůj provoz na velikonoční pon-
dělí 12. dubna. O týden dříve se
konalo Ukončení zimy “Bafuňář-
ské závody” spojené s rejem ma-
sek a večerní zábavou se skupi-
nou Zlatá svatba. Instruktoři ly-
žařské školy v maskách udělali
symbolické poslední rozloučení
- upálení makety domku s ob-
čerstvením pana Kloučka, který
se letos bude bourat. Nahradí ho
nová restaurace s možností ven-
kovního posezení, která bude
vestavěna do vedlejší budovy. 



OZNÁMENÍ
Město Rokytnice v Orlických horách

oznamuje
VOLBY

do Evropského parlamentu,
vyhlášených na dny 11. a 12. června 2004.

V souladu s § 16, písm.c/zákona č. 63/2003 Sb. o volbách do
Evropského parlamentu stanovuji pro okrskovou volební komisi
v Rokytnici v Orlických horách a část Nebeská Rybná minimální
počet 7 členů.

Dále v souladu s § 26 odst. 4, zákona č. 491/2001 Sb. stano-
vuji pro všechna katastrální území Rokytnice v Orlických horách
a Nebeskou Rybnou 1 volební okrsek, umístěný v zasedací míst-
nosti v přízemí budovy Městského úřadu, nám. Jindřicha Šimka
3 v Rokytnici v Orl.h.

Zapisovatelkou okrskové volební komise v Rokytnici v Orl.h.
jmenuji s okamžitou platnosti v souladu s § 18, odst. 7 zák. č.
62/2003 Sb. o volbách do Evropského parlamentu paní Jarosla-
vu Holendovou, pracovnici Městského úřadu v Rokytnici v Orl.h.

Petr Hudousek, místostarosta města

VYHLÁŠENÍ KONKURZU
Konkurzní komise jmenovaná starostou Obce Kunvald vy-
hlašuje v souladu se zákonem č. 564/1990 Sb., o státní správě a sa-
mosprávě ve školství, ve znění pozdějších předpisů a vyhláškou č.
72/2003 Sb., o sestavování konkurzních komisí a pravidlech jejich čin-
nosti při konkurzním řízení na vybrané funkce v oblasti školství, ve zně-
ní pozdějších předpisů, konkurzní řízení na místo ředitele Ma-
sarykovy základní školy a mateřské školy Kunvald, okres Ús-
tí nad Orlicí s předpokladem nástupu 1.7.2004.
Požadavky:
� vzdělání a požadovaná praxe ve školství dle vyhlášky MŠMT č.
139/1997 Sb., o podmínkách odborné a pedagogické způsobilosti pe-
dagogických pracovníků a o předpokladech kvalifikace výchovných po-
radců
� znalost problematiky řízení ve školství a školských předpisů
� občanská a morální bezúhonnost
� dobrý zdravotní stav
� organizační a řídící schopnosti mimo jiné také s ohledem na řízení sa-
mostatného právního subjektu a spolupráci se zřizovatelem
� schopnost vést a motivovat kolektiv
K přihlášce doložte:
� ověřené kopie dokladů o dosaženém vzdělání (diplom a osvědčení o
SZZ), včetně dalšího vzdělávání
� koncepce rozvoje školy v rozsahu max. 5 stran
� strukturovaný životopis
� přehled předchozích zaměstnání potvrzený posledním zaměstnavate-
lem
� výpis z rejstříku trestů (ne starší 3 měsíců) nebo doklad o jeho vyžá-
dání
� lékařské potvrzení o způsobilosti k vykonávané funkci
Přihlášky včetně příloh podávejte nejpozději do 21. května
2004 do 15 hodin na adresu:
Obec Kunvald, Kunvald č.p. 40, 561 81 Kunvald
Obálku označte slovy “KONKURZ ZŠ - NEOTVÍRAT”

Sbor dobrovolných hasičů v Rokytnici v Orl.h.
uskuteční v sobotu 15. kětna 

v době od 7.00 do 14.00 hodin

SBĚR ŽELEZNÉHO ŠROTU
Železo shromaž	ujte na místa v blízkosti silnice!!
Sběr proběhne v místech Dolní Rokytnice, Rokytnice, Horní Ro-
kytnice-Severák, Panské Pole.

KVĚTEN V ROKYTNICI A OKOLÍ
KULTURNÍ, SPOLEČENSKÉ A SPORTOVNÍ AKCE

8.5. Běh Terryho Foxe
- humanitární akce + veřejná sbírka (výtěžek určen na 

výzkum rakoviny v ČR), pořádá Město Rokytnice v O.h.
- prezentace od 8.30 hodin, start v 10.00 hodin na náměstí v 
Rokytnici

- trasa 3 km, možno absolvovat během, chůzí, na kole, ko-
lečkových bruslích, invalidním vozíku, s kočárkem či se psem

28.5. Meresjev
- divadelní představení divadelního souboru Týniště n.O. 
“Humorem proti lži a nenávisti”

- doplněno tanečním vystoupením Horských myší
- pořádá Město Rokytnice v O.h.
- začátek v 19.30 hodin v sále Klubu
- vstupné: 50,-Kč

29.5. BEGAN 2004 - Adrenalinový sport 
chladnokrevných koní

- na louce “Na Hradčanech” v Pěčíně (při silnici na RK)      -  
bližší informace na str. 4

VÝSTAVA VÝTVARNÝCH PRACÍ klientek ÚSP Rokytnice
- volně přístupná výstava v prostorách růžové budovy na 

náměstí v Rokytnici, připravila Pavlína Vnenková 

Webové stránky spuštěny
Po několika měsících příprav byly spuštěny nové webové stránky Měs-

ta Rokytnice v Orl.h. www.rokytnice.cz.
Na stránkách jsou zveřejňovány veškeré dokumenty týkající se měs-

ta, jako jsou např. obecně závazné vyhlášky, usnesení z rady a zastupi-
telstva, struktura úřadu, organizační řád atd. Dále jsou k dispozici infor-
mace o Rokytnici v Orl.h. - např. historie, čestní občané, památky měs-
ta, ubytovací a stravovací služby, praktické informace a nechybí ani fo-
togalerie.

Server by měl posloužit nejen turistům a návštěvníkům Rokytnice, ale
především také místním občanům, kteří budou mít ucelený přehled o
dění ve městě i na radnici.                                        ZS

OBCHVAT VAMBERKA
DO KONCE SRPNA

S dokončením obchvatu Vamberka se počítá do konce srpna. Potvr-
dil to starosta Vamberka Jiří Mazúch s tím, že práce probíhají podle plá-
nu a s kolaudací počítá koncem prázdnin. “Měli jsme větší ambice, chtě-
li bychom dřív, abychom zlepšili prázdninové období, ale bohužel letoš-
ní zima nebyla pro stavaře příznivá. Původně se počítalo se 120 až 150
milionovou investicí, ale te	, když se připojilo i rozšíření s kruhovým ob-
jezdem ve směru na Rychnov n.Kn., půjde o 300 milionovou investici.

Kdybychom chtěli kolaudovat po částech, tak by se podařilo zkolau-
dovat most dřív, ale vzhledem k tomu, že je důležitá návaznost na kru-
hový objezd a rozšíření ve směru na Rychnov, bude se to kolaudovat ce-
lé najednou,” dodal starosta. Investorem 1800 metrů dlouhého obchva-
tu od výpadovky na Rychnov n.Kn. do směru na Žamberk s 321 metrů
dlouhým mostem přes pekelské údolí je Ředitelství silnic a dálnic. Vam-
berk patří v republice mezi města nejvíce zatížená tranzitní dopravou,
prochází jím totiž dvě silnice první třídy.                                         -kr-

8. a 9. května - začátek ve 14.00 hodin
U HŘIŠTĚ 1. FC Rokytnice v Orl.h.

Ve dvouhodinovém programu vystoupí: žongléři, vzdušní akrobaté, u-
vidíte drezúru psů, akrobacii na laně, vrhání nožů na živý terč a mno-
ho dalších. Programem provází klauni Bimbo a Ducy. Atrakcí cirkusu
je malý klokan Scipy.

CIRKUS TONY 
V ROKYTNICI V ORL.H.



� Foto: Helena Görnerová, Equichannel.cz

(dokončení ze str. 1)
To všechno chlapi s dlaněmi
ztvrdlými od opratí vědí a rádi
se vzájemně poměří: kdo má
obratnou spřežku, kdo nejsil-
nějšího koně, kdo šikovného a
ovladatelného a podobně. Vý-
sledky svého soutěžení berou
“na krev” vážně a podle toho
hodnotí koně - jako ve sportu.
Dokáží se pro ten účel “vyšvih-
nout”, vyglancovat “cajky” ko-
ním a koně samotné, políbit
manželku za její tichý souhlas a
dát všanc svoji čest kočího -
profesionála. Nebojují o tisíce,

ale za to o přízeň a obdiv divá-
ků a kolegů z branže a o ceny,
které pro ně mají dlouho velký
význam.

Přij	te si vybrat své favority
mezi chladnokrevnými koňmi a
lidmi, kteří šetrně působí v ži-
votním prostředí kolem nás,
kde pramení významné evrop-
ské řeky a naše zdroje pitné vo-
dy. Podpořte je v jejich rychlosti
a dovednosti v aréně se spous-
tou nástrah na BEGAN 2004.
Podpoříte jejich význam pro
českou krajinu.

Jindřiška Svobodová

29.5.2004 Pěčín u Rychnova n.Kn.

BEGAN 2004
Adrenalinový sport 

chladnokrevných koní
� 9.00 hod. slavnostní průvod obcí
� 10.00 hod. zahájení
� soutěže: Formanská jízda

- zručnostní soutěž v tahu klády
- absolutní tah - free style

- překvapení - tajná soutěž do poslední chvíle
� kvalifikace pro národní finále
� soutěžní den v seriálu Mistra pracovních koní s 

putovním pohárem
� cena pro Nejúspěšnějšího koně
� doprovodný program
� vystoupení SK Wiyrhanea Rokytnice
� občerstvení v širokém výběru zajištěno
� stánkový prodej
� večer hudba pro všechny generace
� vstupné 40,- Kč; 

důchodci, vojsko, studenti 20,- Kč, 
děti do 6 let zdarma

Maškarní karneval v Pěčíně
V sobotu 17. dubna uspořá-

dala místní organizace Českého
svazu žen v Pěčíně dětský maš-
karní karneval. Ač začátek byl
od 14 hodin, už po 13. hodině se
to v sále U Rykrů hemžilo prin-
ceznami, kovboji, mušketýry,
kašpárky ...

Po oficiálním uvítání všech
dětí, rodičů, babiček i strýčků
spustila svou dvojice muzikantů
Plevák-Kráčmer a rozproudila
tak opravdový rej masek. Děti se
bavily nejen tancem a skotače-
ním, ale i při různých soutěžích.

Připravena byla rovněž boha-
tá tombola, v níž vyhrával každý
los. Kromě hraček a různých
psacích pomůcek byly v tombole
krásné sladké ceny v podobě
sněhuláků, kuřátek, houbiček,

které tradičně napekla a nazdo-
bila paní Papáčková. Patří jí za
ně velký obdiv a dík!

K dětskému karnevalu v Pě-
číně neodmyslitelně patří domá-
cí cukroví, které napekly členky
v hojném množství. A byla o něj
mela!

Večer uložili rodiče své una-
vené ratolesti do postýlek a vy-
razili zpět do sálu, kde probíha-
la pohodová zábava až do ran-
ních hodin.

Na závěr bych ráda po-
děkovala jménem pořáda-
jící organizace sponzorům
z Pěčína, Rokytnice, Rych-
nova, Žamberka, Hradce
Králové a členkám, které
se na pořádání karnevalu 
podílely.                             ZS 

Aulu pokřtila Anička s Ivanem
Protože máme v Rokytnici

novou krásnou školu, kde je i
pěkná prostorná aula, přemýšle-
li jsme, jak toho využít pro kul-
turní dění v našem městě. Ideál-
ním pro křest auly se nám zdál
vhodný pořad menších “rozmě-
rů”, ale takový, který by přitáhl
pozornost obyvatel. Zvolili jsme
tedy besedu s pražským hercem
Ivanem Vyskočilem a jeho že-
nou Anife - orientální tanečnicí.
Jak se ukázalo, volba byla dob-
rá. Přišlo 120 diváků. Beseda
příznačně nazvaná “V šachu” se
rozehrála mezi hledištěm a je-
vištěm prostřednictvím dotazů
diváků. Vyskočilovi odpovídali
na všechny dotazy, které se tý-
kaly filmu, společného soužití,
orientálních tanců. Vše doplňo-
valy příběhy ze života a lechtivé
anekdoty. Anife, po česku zvaná
Anička, je ztělesněný tempera-
ment a svým humorem, rozto-
milými přeřeky a půvabem pře-
nesla výbornou atmosféru mezi

diváky. Neméně půvabné a tem-
peramentní bylo i její taneční
vystoupení.

Po ukončení pořadu bylo pro
účinkující připraveno pohoště-
ní, které uchystala děvčata ze
školní jídelny. Ivan ochutnal a
potom už jen chválil a chválil.
Anička, která večer zásadně ne-
jí, ještě v jedenáct večer “ochut-
návala” pečeného lososa a do-
mů si koupila roládu s jahodo-
vou náplní. Odmítla večeři v
soukromí a chtěla se pobavit s
lidmi, aby si nemysleli, že je na-
foukaná. Krátké posezení se
protáhlo skoro do půlnoci a ve-
selé besedování pokračovalo
pro zbylé návštěvníky předsta-
vení, kteří využili možnosti za-
koupit si občerstvení, ještě v po-
zdních hodinách. Myslím, že
žádný z přítomných nelitoval. A
nelitovali ani Vyskočilovi, kte-
rým se moc líbil náš kraj a naše
nová škola.

Ing. Vla�ka Jiroutová

Za vaši cenu

odkoupím 
restituční nárok

na Horní Rokytnici, v Říčkách v Orl.h., Nebeské Rybné,
Souvlastním, Neratově nebo v okolních obcích.

Spěchá. Platba hotově.
Tel.: 603 833 648

e-mail: tomassmely@seznam.cz



Významné osobnosti našeho regionu
47. díl

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA

V Litomyšli se narodil ... (viz tajenka), učitel, spisova-
tel a piarista. Po dokončení filozosofických a teologic-
kých studií se věnoval vyučování řádového dorostu. V ro-
ce 1715 se stal prvním superiorem nově založené piaris-
tické rezidence v Rychnově n.Kn., kde působil až do své
smrti. Z jeho děl připomeňme publikaci Reginae philo-
sophiae Palatinum vydanou v Litomyšli v roce 1700. Ta-
to osobnost našeho regionu zemřela 24.5.1720, takže si
v tomto měsíci připomeneme 284. výročí jeho úmrtí.

VODOROVNĚ: A. Jehličnatý strom. - B. Uzenářský výrobek. - C.
Házeti, značka cigaret. - D. Značka naší kosmetiky, opak proti. - E.
Nepracovitá, družstvo sportovní (z angličtiny). - F. Španělská ex-
královna, zbytečná. - G. Zápor, PRVNÍ DÍL TAJENKY. - H. Obchod-
ník s nevěstkami. - I. Řeka v SRN.
SVISLE: 1. Uhlovodík. - 2. TŘETÍ DÍL TAJENKY. - 3. Zvratné zá-
jmeno, jméno moderátorky Pletánkové, SPZ Trutnova. - 4. Opak
staré, malý zavalitý pes. - 5. Ženské jméno, desky s maturitními fo-
tografiemi. - 6. SPZ Klatov, slovensky “rty”, evropan (slovensky). -
7. Druh psa podle výcviku. - 8. DRUHÝ DÍL TAJENKY.
NÁPOVĚDA: ENA, ISAR, PERI.

Vladimír Čihák
Znění tajenky na str. 15

JÍDELNA RADKA KLEMENTOVÁJÍDELNA RADKA KLEMENTOVÁ
(bývalá SELKA) Rokytnice v Orl.h.

nabízí:
� obědy á 40,- Kč, bez polévky á 35,- Kč
� domácí oslavy
� na objednávku: houskové knedlíky,  

bramborové knedlíky, buchty, koláče atd.

TĚŠÍME SE NA VAŠI NÁVŠTĚVU!

CENA MINISTERSTVA KULTURY ČR
Jaroslavu Dolečkovi

Jaroslava Dolečka, amatér-
ského filmového tvůrce z Dlouhé
Vsi u Rychnova nad Kněžnou, o-
cenil ministr kultury.

K ocenění za celoživotní pří-
nos pro amatérský film a video-
tvorbu v oboru neprofesionálních
audiovizuálních a výtvarných ak-
tivit blahopřál ministr kultury Pa-
vel Dostál Jaroslavu Dolečkovi,
filmovému amatérovi z Dlouhé
Vsi, místní části Rychnova nad
Kněžnou. V dopise, který tento
tvůrce nyní obdržel, mu ministr
blahopřeje jménem ministerstva
kultury i jménem svým s tím, že
Cena Ministerstva kultury České
republiky mu bude předána na
celostátní soutěži neprofesionál-
ní filmové tvorby, která bude pro-
bíhat 18. - 26. června 2004 v Ús-
tí nad Orlicí.

Jaroslav Doleček, mimořádně
aktivní pětasedmdesátník, chápe
toto ocenění jako prestižní. Při-
pomeňme, že na závěr 50. celo-
státní soutěže neprofesionální fil-
mové tvorby Český lvíček, která
se konala 29. - 31. května 2003
ve Svitavách, byl oceněn Zlatou
medailí UNICA; tu mu předal
prezident této světové organiza-
ce Max Hänsli. J.D. vytvořil 105
filmů, počínaje černobílými a
konče videosnímky, mezinárodně
soutěžil 43krát a získal 10 hlav-
ních cen. Dva z jeho filmů - “A�
spadne” a “Jen borovičku” - se
dostaly do Londýna mezi světo-

vých TEN BEST (deset nejlepších
amatérských filmů světa) a s fil-
mem “Jen borovičku” vyhrál na
kontinentálním festivalu na Mal-
tě v roce 1985 kategorii hraných
filmů; od té doby byl promítán ve
Francii, Velké Británii a v Belgii.
Tam v roce 1996 - na mezinárod-
ním festivalu neprofesionálních
hraných filmů De Drake voor de
Humor, který se konal v belgic-
kém Gentu a v němž soutěžilo 53
filmů - získal zvláštní cenu za hu-
mor. K tomu poznámka: V domá-
cím prostředí na Rychnovské os-
mičce nedostal tento film ani
čestné uznání.

Dr. Eva Strusková z Národní-
ho filmového archívu ocenila fil-
movou práci Jaroslava Dolečka
slovy: “ Chtěla bych Vám podě-
kovat za skvělé divácké zážitky. I
když se pohybuji v oblasti filmu
celý život, s Vašimi filmy jsem se
setkala poprvé. Mohu se jen při-
pojit k těm, kteří psali o mimo-
řádných kvalitách Vašich snímků.
Jsou skutečně znamenité - vděč-
né divácky a zajímavé jako doku-
ment doby svého vzniku. Ani si
patrně nedovedete představit,
jak cenné informace nesou např.
pro sociology, historiky a pro dal-
ší společenskovědní zájemce. Ne-
potřeboval jste ani znát teorie
surrealistů, nepotřeboval jste číst
o “smíchové kultuře”. Vy jste se
uměl dívat a pak o tom vyprá-
vět.”                                    -kr- 

KVĚTNOVÉ POUTĚ
Letošní Potštejnská pou� se uskuteční v termínu 21. - 23.

května 2004. Při té příležitosti se na hradě Potštejn budou ko-
nat Rytířské slavnosti (22. a 23.5.). Kopečková pou� v Letohra-
dě bude o týden dříve, tedy 14. - 16. května.



ZZZZPPPPRRRRÁÁÁÁVVVVYYYY    ZZZZ    FFFFAAAARRRRNNNNOOOOSSSSTTTTIIII
Adresa: Římsko-katolický farní úřad

Horská ul. 2, 517 61 Rokytnice v Orlických horách
tel: 494 595 614

Administrátor farnosti (kněz): p. Mariusz Nowaczyk

Mše svaté v měsíci květnu:
Kostely spadající pod farnost Rokytnice v O.h.

Rokytnice v O.h.:
Úterý  . . . 19.00 hodin fara Pátek  . . .17.00 hodin fara

Středa . . . .19.00 hodin fara Neděle  . . 10.00 hodin farní kostel na nám.

(Případné změny jsou oznamovány při nedělní mši sv. nebo na vývěsce u kostela.)

Pěčín: Čtvrtek  . . . . . . . . . . . . . . . . 18.00 hodin

Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . . 8.45 hodin

Říčky: Sobota 8.5.  . . . . . . . . . . . . . 16.00 hodin

Sobota 22.5.  . . . . . . . . . . . . 19.00 hodin

Souvlastní: Neděle  . . . . . . . . . . . . . . . . 11.15 hodin

Kačerov: Sobota 15.5. .  . . . . . . . . . . . 19.00 hodin

Sobota 29.5. .  . . . . . . . . . . . 19.00 hodin

NOVÉ ARCHEOLOGICKÉ NÁLEZY
NA RYCHNOVSKU

V Kostelci nad Orlicí v mís-
tech, kde se staví nová budova
tiskárny AG typ vedle benzínové
čerpací stanice a firmy PANAS,
byl v tzv. základových pasech
nalezen zřejmě bohatý žárový
hrob z doby popelnicových polí
(asi 600 let před Kristem). “I
když byl bohužel porušený ba-
grem, i tak je patrné, že se v
něm dalo rozlišit 4 či 5 nádob a
spálené lidské pozůstatky. Opo-
dál ze stejného období tam byla
tzv. kulturní jáma a navíc stře-
dověká jímka - podle naleze-
ných střepů - asi z 15. století,”

uvedla archeoložka Muzea a ga-
lerie Rychnov n.Kn. Martina Be-
ková

Při budování plynofikace by-
lo v Lupenici při hlavní silnici 1.
třídy č. 14 v místech zvaných
Pohodlí nalezeno zaniklé obydlí
s keramikou ze 14. století. Ve
Vamberku na okraji zahrady čp.
58 za Husovým náměstím ve vý-
kopu o rozměrech 60 krát 60
cm pro veřejné osvětlení se po-
dařilo nalézt opukovou zádlaž-
bu, na níž byl umístěn nakřáplý
hrnec ze 16. století.                   

-kr-

Památník J. Trampotovi
V Pěčíně v parčíku ve stře-

du obce (před křižovatkou od
Rychnova na Rokytnici a Žam-
berk) probíhají úpravy pro u-
místění památníku malíři Janu
Trampotovi, který tuto obec a
okolní krajinu proslavil ve
svých obrazech, u příležitosti
jeho 115. výročí narození.

Pilíř památníku bude vyro-

ben ze zeleného pískovce ka-
menickou firmou Tekam - J.Sr-
šeň, která se zároveň na po-
mníku podílí sponzorsky,
bronzový reliéf je dílem aka-
demického sochaře Zdeňka
Kolářského. Akci finančně za-
jiš�uje grant Královéhradecké-
ho kraje, MěÚ Rychnov n.Kn. a
obec Pěčín.                   ba

Přes tři
hrady

Tradiční pochod “Přes tři hra-
dy” se letos koná v sobotu 8.
května. Prezentace a start po-
chodu je na hřišti TJ Sopotnice
průběžně od 8 do 9.30 hodin. Cíl
je opět na hřišti do 19 hodin.
Trasy: 15 km (Sopotnice - Pot-
štejn - Litice - Sopotnice), 30 km
(Sopotnice - Potštejn - Litice -
Žampach - Sopotnice), 50 km
(Sopotnice - Potštejn - Litice -
Žampach - Lanšperk - Sopotni-
ce). Startovné činí 20 Kč pro
všechny trasy. Občerstvení je
možné zakoupit na kontrolních
bodech.

Anenská pou� v Rokytnici v
Orl.h. se letos uskuteční v ter-
mínu 23. - 25. července 2004.
Bohatý kulturní program do-
plní tradiční bohoslužby.

Jak je to s tou kulturou
a místními poplatky

Plesy se dělají takřka všude.
Organizují je už z dob minulé
éry různé spolky lidí od stu-
dentů přes zahrádkáře a hasiče
až po městské kulturní zaříze-
ní, které je dělají prostě jen tak
pro lidi. I v Rokytnici bývalo
dříve dost plesů. A ty, které po-
řádalo město, se dařily. Mnozí
z vás jistě pamatují sérii vyda-
řených maškarních plesů s oso-
bitými skupinovými převleky
rokytnických nadšenců. Mě se
moc líbily. Před 11 lety vznikla
také tradice spolku živnostníků
uspořádat podnikatelské plesy.
Ty byly zase zajímavé bohatou
tombolou se slušnými cenami,
které se často na plesech nevi-
dí a předtančením místních
Horských myší.

Jak ale roky běží, zbyly v
Rokytnici už jen dva plesy z
původních asi deseti. I letos se
skupina nadšenců tedy ne-
vzdala a pustila se do organi-
zování podnikatelského plesu
,tentokrát pro změnu s názvem
Živnostenský. Nevím, jestli si
dokážete představit kolik úsilí
dá organizace takové akce a
všichni kolem toho pracují
zdarma. Většinou se podaří
získat desítky sponzorů z řad
místních živnostníků a firem,

kteří nějakou tu zajímavou ce-
nu věnují. Ekonomická snaha
je alespoň na akci nedoplácet
a bohatou tombolou přilákat
lidi.

Letos jsme však narazili na
vyhlášku, které vyšla v únoru.
Ztráta z plesu se s přimhouře-
ním oka blížila nule. Měli jsme
pocit že se ples finančně “vy-
dařil”, ale to nás zaskočilo zjiš-
tění, že je třeba městu za or-
ganizování takovéto akce za-
platit daň v podobě poplatku
ze vstupného. Znění vyhlášky
pro úplnost vyšlo v minulém
kurýru. Jednoznačně se zde u-
vádí, že poplatek se vybírá i z
plesů. Nejsou to sice peníze
zásadní, ale chu� do další prá-
ce nám to zkazilo. Po skuteč-
nosti, že naši žádost o promi-
nutí nesmyslného poplatku ra-
da zamítla, už asi zbude ples
jediný.

Tak mám návrh podobně
nesmyslný: Vydat novelizaci
vyhlášky městkou radou a pro
příště zavést poplatek za to, že
lidi na ples nechodí, třeba 20
Kč na osobu. A� z těch kultur-
ních akcí, na které nebude
kam chodit, v městské kase ta-
ky něco mají.

Tomáš Holenda

Pevnost Hanička je od května opět přístupná veřejnosti. V
květnu jsou otevíracími dny sobota a neděle od 9 do 15 hodin. Od
června můžete navštívit Haničku také v pracovní dny: od 11 do 14
hodin. Případné hromadné zájezdy objednávejte na tel.č.
494595326 nebo 494595393.



Vajíčka velikonočního zajíčka
Když naše paní učitelky

chodí po školce, smějí se a
spiklenecky mrkají, víme, že se
něco bude dít. A opravdu. Jed-
nou takhle před Velikonocemi
přišly paní učitelky celé veselé
a oznámily nám, že po zahra-
dě viděly běžet zajíce a je e-
ventuelně možné, že po něm
něco zbylo. My děti už hned
myslely na bobky, ale paní uči-
telky řekly, že by to spíše mo-
hla být vajíčka. A tak jsme si

vzaly papírové košíky a šly sbí-
rat.

Opravdu. Celá zahrada by-
la plná vajíček, v kterých se
ukrývaly dobrůtky a sladkůst-
ky. Ani ne za 2 minuty vajíčka
změnila majitele. Doma jsme
tedy bombonky a žvýkačky
snědly a přemýšlely o tom,
jestli nás ty paní učitelky ná-
hodou nemystifikovaly. Vždy�
zajíc je savec! Kde tedy vzal ta
vajíčka.               za děti pa

VELIKONOČNÍ TVOŘENÍ
Když naše paní učitelky vidí,

jak maminky chodí unavené z
práce a jedinou jejich radostí je
večerní žehlení, rozhodly se, že
jim zařídí rozptýlení. Vymyslely
novou školkovou akci: Veliko-
noční tvoření. Maminky si moh-
ly odpoledne ve školce vyrobit
velikonoční dekoraci do bytu a
my jim mohly pomáhat.

A tak maminky obkreslovaly,

stříhaly, vymalovávaly a lepily
ovečky, slepičky, kuřátka a zajíč-
ky a moc se jim to líbilo. A když
přišli večer tatínci z práce, divili
se a říkali: “No ne, to máme ši-
kovné maminky, kdo by to byl
řekl?” A paní učitelky měly vel-
kou radost z našich maminek a
slíbila nám ještě vánoční tvoře-
ní. Takže je opět na co se těšit.    

za děti pa

Nejsi trpělivý?
Neumíš se soustředit?

Nejsi vytrvalý?

PŘIJĎ SI ZAHRÁT
TENIS!!

tel.: 494 595 277, mobil: 776 894 170
Tennis Club Rokytnice v Orl.h.

Dětský karneval v Družbě
Už potřetí letos píšeme o kar-

nevalu, myslíme si, že už je to sku-
tečně naposled. Tak to prosím vás
ještě jednou vydržte, protože
tenhle karneval stojí za zmínku.
Byla na něm totiž fantastická tom-
bola. Představte si, každý lístek
vyhrál! Vůbec nechápeme, kde
mohli pořadatelé (V.Jiroutová,
Z.Soběslavová, M.Rykrová a
L.Vávra) sehnat tolik věcí! A uži-
tečných!

Než však přišla na řadu tom-
bola, bezva jsme se bavily, tanco-
valy a soutěžily se skupinou “SOR-
RY” z Hradce Králové.

Maminky a tatínci nám koupi-
ly limonádu a dokonce s námi vy-
drželi stát dlouhou frontu, protože
nás dětí a věcí v tombole bylo o-
pravdu moc. Všichni jsem si odná-
šeli domů spoustu sladkostí, blo-
ků, časopisů, omalovánek, paste-
lek, hraček a veselých zážitků.  pa

POŘADATELÉ KARNEVALU 
DĚKUJÍ SPONZORŮM:

Adam - Michal Štefek, Guseppe
a.s., Hračky - Iva Talavašková,
Info-service, Květena - Josef
Černohous, MĚSTSKÝ ÚŘAD
Rokytnice v Orl.h., Městský ú-
řad Rychnov n. Kn., Obchod
dřevěm - Martin Opletal, Ob-
chod dřevem - Zdeněk Doležal,

Ovoce a zelenica - p. Martinec,
Pavlína Vnenková Potraviny -
Jiří Kalous, Penzion Rampušák,
Pevnost Hanička, Skicentrum
Říčky v Orl.h., Sněžka, Svitr,
spol. s.r.o., Školní jídelna, Uby-
tovna Lada - Ladislav Bartoš,
Vánoční ozdoby, SK Wiyrhanea. 

� Foto: JKO



Internetová 
kavárna v Rokyt-
nici v Orl.h. se
z technických 
důvodů ruší.

Literární toulky PodorlickemLiterární toulky Podorlickem
24. díl

R Á M C O V K A (1. tajenka)

DOPLŇOVAČKA (3. a 4. tajenka)

H Ř E B E N O V K A (5. a 6. tajenka)

P Ř E S M Y Č K O V Á  V Ý P U S T K A  (2.tajenka)

Znalci Jiráskova F.L.Věka si připomenou poštmistra Sýkoru z Opočna. Jeho ... (1. ta-
jenka) měly očistit český jazyk a zbavit ho cizích vlivů. Slova jako ... (2. tajenka), ... (3.
a 4. tajenka), ... (5. a 6. tajenka) se naštěstí nevžila.

1. Výskot. 

2. Nárazovitý vítr. 

3. Části těla. 

4. Výrobek z klády. 

5. Trosky lodi.

Části vět. Bodavý hmyz

Brejlovec Nehodnotné dílo

Umělá hmota. Severská zvířata

Sladkovodní ryba. Nástroj k řezání

Podpora. Surová nafta

Autor Cikánky. Tvar chleba

Arch papíru. Sloh

Umělý člověk. Odvětví

Jevy
Angl. anděl

Dlouhá dřev. tyč

Zřetel

Praporč. hodnost

Rusky autor

Potěcha

Biskup: čepička

Něm. rčení

Kořalka (z něm.)

Malá ves

Lem

1. Ocas. 
2. Obyvatelka Irska. 
3. Třebechovický kopec. 
4. Obec mezi Skutčí a Hlinskem. 
5. Angl. štěrbina.

Znění tajenek na str. 15

Stanislav Lank

Možnost přístupu na in-
ternet pro veřejnost je od
května v kanceláři infor-
mačního střediska v příze-
mí růžové budovy na ná-
městí. Otevírací doba v
květnu a v červnu je: pon-
dělí až pátek od 7.30 do
16.00 hodin, polední pře-
stávka 11.30 - 12.00 hodin.

Členové Tennis Clubu Ro-
kytnice v Orl.h. Vás srdečně

zvou 29.5.2004 na 

amatérský tenisový
turnaj  čtyřher pro
manželské páry.

Turnaj je otevřen široké veřej-
nosti bez věkového omezení.
Startovné za 1 pár činí 100,-

Kč. Občerstvení bude zajiště-
no. Prezentace je od 8.00 do

8.30 hodin.

Za pořadatele 
Standa Vošlajer a Radek Rykr

Uzavírka silnice
Rychnov - Hláska

V termínu od 29. 3.
2004 budou zahájeny sta-
vební práce spočívající v
opravě silnice č. II/318 v
úseku Rychnov nad Kněž-
nou (křiž. na Lukavici) -
Hláska - křižovatka Ram-
puše, jako další etapa již
dokončeného úseku ve
směru na Kovárnu. Sta-
vební práce si vyžádají ú-
plnou uzavírku této ku-
munikace a to v termínu
od 1. května do 31. květ-
na 2004. Objízdná trasa
bude obousměrně vedena
ve směru na Prorubky,
Kunčinu Ves, Rampuše
zpět na silnici II/318. Pro-
voz linkové autobusové
dopravy bude v uzavře-
ném úseku řešen v doho-
dě s dodavatelem stavby s
ohledem na postup sta-
vebních prací.



TTTTrrrraaaaffffiiiikkkkaaaa    DDDDaaaannnnaaaa    VVVVeeeesssseeeelllláááá
náměstí Rnáměstí Rokytnice v Ookytnice v O.h..h.
�� kurzové sázení
�� sazka, sportka ON-LINE
�� denní tisk
OOOOTTTTEEEEVVVVÍÍÍÍRRRRAAAACCCCÍÍÍÍ     DDDDOOOOBBBBAAAA::::
pondělí - pátek 6  -  17 hod.
sobota 7 - 12 hod.
neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

k nákupu!

NESLAVNÉ KONCE SLAVNÝCH - XXXIII. ČÁST
(pokračování A. Einsteina)

Jako matematik byl Albert
průměrný. Používal konvenční
matematiku a často žádal ma-
tematiky o pomocné výpočty.
Na počátku minulého století v
matematice dominovali H. Po-
incaré a Arnold Sommerfeld.

V roce 1914 vypukla světo-
vá válka a Albert se znovu uká-
zal jako zapřísáhlý pacifista.
Během války těžce onemocněl
(1917). Lékaři mu našli one-
mocnění jater a Albert musel
držet přísnou dietu. Říkal o so-
bě, že je “nakřáplá mrtvola”. V
ten samý rok našli Albertovi
žlučové kameny, žaludeční vře-
dy a vřed na dvanáctníku. Na-
víc onemocněl těžkou žlouten-
kou. Trvalo celé čtyři roky, než
se ze všeho dostal. K jeho ne-
moci přispěla špatná a hlavně
nepravidelná strava. V té době
onemocněla i jeho manželka,
se kterou však již delší čas ne-
žil.

Milevě zjistili skrofulozu, o-
nemocnění mízních krčních
uzlin. Osud si během několika
roků začal vybírat krutou daň!
Albertův syn onemocněl ve
svých 20 letech schizofrenií.
Albert se ze sbírky svých nemo-
cí zotavoval na pobřeží Balt-
skégho moře v Ahrenschoopu.
Tady chodil na pláži bos a při-
šel na názor, že ponožky jsou
zbytečné! Později se v USA ta-
ké procházel po plážích bos a
proslail se jako muž, který cho-
dí bez ponožek.

V roce 1919 (2.6.) se Albert
oženil se svojí sestřenicí Elsou.
Bylo to krátce po rozvodu s Mi-
levou. Elsa byla o 3 roky starší
než Albert.

Po první světové válce se Al-
bert stává slavným mužem. Ne-
stál však evidentně o žádnou
slávu. Chtěl pokračovat ve
svých výzkumech v oblasti teo-
retické fyziky.

Dostal přezdívku “největší
fyzik od dob Newtona!” Na te-
orii relativity se vrhla i filozo-
fie. Mnozí filozofové byli proti
a považovali teorii relativity za
čirý nesmysl a něco, co stojí
proti Kantově filozofii, která
byla tehdy v německu “svatá”.

V roce 1921 se Albert vrátil
do Prahy. Zde měl přednášku
ve společnosti Uranie. Zahrál
zde i Mozartovu Sonátu. S čes-
kými fyziky navštívil Albert

pražské kavárny. Poté odjel do
Vídně a začíná cestovat po ce-
lém světě... a přednášet fyziku.

Roku 1921 navštívil Albert
také Ameriku. V New-Yorku če-
kalo Alberta velké přivítání. S
komunikací měl však Albert
problémy, neuměl totiž dobře
anglicky (začal se tuto řeč učit
již v roce 1913 v Curychu, ale
bez valných porkoků). Na uni-
verzitě v New-Jersey mu byl u-
dělen čestný doktorát. Předná-
šel na Kolumbijské univerzitě v
New-Yorku. Mluvil německy a
jeho myšlenky byly překládány
do angličtyny. Problémy nasta-
ly v okamžiku, kdy se Albert
pustil do matematických vět.

Z USA odcestoval do Anglie
a poté do Berlína. Byl oceněn
mnoha řády a vyznamenáními,
ale žádné z nich nenosil, za což
byl kritizován. Kritizován byl i
za své politické názory (stále
se nezapomínalo, že je Žid).

Toužil po klidu, proto si pro-
najal pozemek s domkem v
Boxfelde poblíž Spandau. Al-
bert nazýval domek “špandav-
ským zámkem”. Jako zahrad-
ník se však Albert ukázal být
podprůměrným.

V roce 1922 následuje tri-
umfální cesta do Japonska. Měl
přijet také Lenin, ale Rusové
odmítli. V Japonsku slavila teo-
rie relativity úspěch. Zvláštnos-
tí bylo, že japonské znaky pro
princip relativity byly podobné
znakům pro sex!

V roce 1922 získává Albert
Nobelovu cenu za objev záko-
na o fotoelektrickém jevu.

O dva roky později se Albert
zamiloval do své sekretářky
Betty Neumannové. Vztah byl
prozrazen a rychle ukončen.
Od té doby měl Albert jen se-

kretáře.
Ve stejný rok odjíždí Albert

do Jižní Ameriky, kde se začíná
věnovat hledání jednotné teo-
rie pole. Následuje neúspěch.
Dalším Albertovým neúspě-
chem je hledání antihmoty. Ob-
jevil ji (odvodil) v roce 1930
P.A.M. Dirac.

V březnu 1928 je Albert sti-
žen srdečním kolapsem. Málem
zemřel. Zotavoval se opět u
Baltského moře. Po několika
měsících se opět zotavil a začal
s přednáškami. Na přednášky
si nosil vždy malý papírek s po-
známkami.

Do Ameriky se Albert vrátil
v roce 1931. Důvodem byla
zhoršující se politická situace v
Německu. V Kalifornii si začíná
zahrávat s myšlenkou, že v
USA zůstane, ale vrátil se zpát-
ky do Berlína, “obtížen” několi-
ka dalšími čestnými doktoráty.

Následuje přednáškové tur-
né po Anglii, kde Albert před-
náší v Cambridgi. Z Alberta se
stává “tažný pták vědy.” Do Ka-
lifornie se vrátil těsně před vy-
puknutím války i se svojí že-
nou. Věděl, že po nástupu Hit-
lera v Německu, svůj dům v
Caputhu už nidmy nespatří.

Začíná přednášet na univer-
zitě v Princetonu (“americký
Oxford”), která se stala citade-
lou světové matematiky.

V roce 1934 (24.1.) jsou Al-
bert a jeho žena pozváni do Bí-
lého domu k prezidentu
F.D.Rooseveltovi.

Jako relaxaci bral Albert vy-
jíž	ky na jachtě v ústí řeky
Connecticutu. Nikdy si nevzal
záchrannou vestu či pomocný
motor, přestože byl špatný pla-
vec.

V roce 1935 (20.12.) umírá

v Princetonu Albertova druhá
žena, Elsa.

Během druhé světové války
je Albert přímo vyzván ke spo-
lupráci na atomové bombě.
Spolupráci Albert odmítl a na-
spal americké vládě dopis, ve
kterém se pokoušel teoreticky
nastínit možné strašlivé dů-
sledky atomového výbuchu. V
době, kdy padla první atomová
bomba na Japonsko
(6.8.1945), byl Albert na jeze-
ře Saranac v Adirondackských
horách. Po válce se Albertův
zdravotní stav začal opět zhor-
šovat. Cítil břišní bolesti a čas-
to zvracel. Lékaři objevili skle-
rotickou výdu� břišní aorty ve-
likosti grapefruitu. Zotavoval
se na Floridě.

“Ďábel mi dal ještě dovole-
nou!”, pronesl Albert o své ne-
moci.

Pokoušel se ještě o vědeckou
práci a zabýval se tentokráte
vzdálenou rovnoběžností. Jeho
mozek byl ještě schopný bri-
lantních výkonů, avšak zbytek
těla odmítal poslušnost.

V roce 1951 (25.6.) zemře-
la Albertova sestra Maja na
mozkovou mrtvici.

O rok později dostává Albert
jeden z nejkurioznějších návr-
hů ve svém životě, stát se izra-
elským prezidentem. Z pocho-
pitelných důvodů odmítá.

V dubnu 1955 praskla Al-
bertovi výdu� břišní aorty a do-
stavila se rychlá smrt.

Jeho tělo bylo ve stejný den
zpopelněno. Po prostém smu-
tečním obřadu byl popel roz-
ptýlen na neznámém místě.
Náhrobek si Albert Einstein
žádný nepřál. Odešel člověk,
po jakých bude vždycky prázd-
no...                  Petr Borovec



PPPPRRRROOOODDDDEEEEJJJJNNNNAAAA    BBBBAAAARRRRVVVVYYYY    ----    LLLLAAAAKKKKYYYY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz
Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733
� nabízí širší sortiment nátěrových hmot

a ostatní materiál
� sádrokartonové desky KNAUF (zimní sleva 140,- Kč 1 ks)
� tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
� stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
� suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
� tmely, lepidla na veškeré povrchy
� barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
� malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
� barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
� antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
� fasádní barvy dle odstínu

Tak jsme se konečně dočkali
To není úryvek z kdysi zná-

mé písně, a ani si nebudeme při-
píjet rudým vínem, já osobně
mám raději bílé. To je skuteč-
nost, že se po několika desetile-
tích u nás “na konci světa” dočká-
me silnic, na kterých budeme jez-
dit bez obav, že zničíme vozidlo i
svoje zdraví. Zvláště jízda na
kole po něčem, čemu se říká
“tankodrom”, postrádá svoji ú-
čelnost a romantiku, protože
není vůbec zdravá a kochat se
přírodou znamená seznámit se
zblízka s nejbližším stromem
nebo děravým povrchem silnice.

1. dubna začala 2. etapa bu-
dování silnic v našem pohraničí
dotovaná z prostředků Evropské
unie. Jak měli občané i návštěv-
níci možnost vidět, podél silnic
zmizely stromy, které neumož-
ňovaly rozšíření vozovky a svý-
mi kořeny její okraj zvedaly.
Dřevo odstraněných stromů je
zužitkováno doslova do posled-
ní větvičky. Větve, které se dříve

pálily na hromadách, dnes zpra-
covává štěpkovač na palivo. V
současné době zmizelo z povr-
chu zemského několik mostů v
Bartošovicích a okolí, takže na
některá místa se otevřel nezvy-
klý pohled. Také jsou rekonstru-
ovány menší propusti pro vodu,
které zvlášt po jaru, než rozmrz-
la půda pod silnicí a ta se vráti-
la do původní polohy (a někde
také nevrátila), vytvářely ze sil-
nice nebezpečnou roletu.

V poslední fázi přijde na řa-
du důmyslný stroj, který vyfré-
zuje povrch do hloubky několi-
ka desítek centimetrů, materiál
propere, smíchá s cementem a
vytvoří pevnou podkladovou
vrstvu pod živičný povrch. Po
zkušenostech s již hotovou 1. e-
tapou Šerlich - Neratov lze říci,
že jízda nejen na kole po naši
hraniční komunikaci bude pra-
vým potěšením. (Pokračování
příště) 
Text a foto Petr Zámečník

� Tentýž most z návodní strany. Dnes se již na jeho místě buduje nový.

� Vrchní Orlice. Na místě mostu zatím zeje obrovská jáma. Byl v
takovém stavu, že stačilo do něho trochu š�ouchnout a nebyl.

� Hraniční most Orlické Záhoří - Mostowice.

TTTTRRRRAAAAFFFFIIIIKKKKAAAA    KKKKUUUUNNNNCCCC    PPPPEEEETTTTRRRR
RRRROOOOKKKKYYYYTTTTNNNNIIIICCCCEEEE vvvv    OOOO....     hhhh....
NABÍDKA VIDEOKAZET NA MĚSÍC KVĚTEN:

�� TTěěžžkkýý  zzllooččiinn  ((MMoorrggaann  FFrreeeemmaann,,  AA..JJuudddd))
�� IImmppoossttoorr
�� RRaabbbbiitt  pprroo  ooff  FFeennccee  ((KK..BBrraannaagghh))
�� LLiiggaa  vvýýjjiimmeeččnnýýcchh
�� MMiizzeerroovvéé  IIII..
�� NNaa  ppookkrraajjii  ssmmrrttii  ((SStteevveenn  SSeeaaggaall))
�� AArraarraatt
�� PPrrccii,,  pprrccii,,  pprrcciiččkkyy  33
�� GGoooodd  bbyyee  LLeenniinn

�� SSáámm  ddoommaa  44
�� HHlleeddáá  ssee  NNeemmoo
�� CCiidd

ddřřeevv..  uuhhllíí,,  ttáácckkyy,,  kkeellíímmkkyy,,  aalloobbaall,,  hhrraaččkkyy,,  kkrrmmiivvoo  pprroo  zzvvíířřaattaa

DDÁÁLLEE  NNAABBÍÍZZÍÍMMEE::

PPRROO  DDĚĚTTII::



THTH SOFSOFTT ELEKTROELEKTRO
nám. TGM 75 Rokytnice v Orl.h.nám. TGM 75 Rokytnice v Orl.h.

NOVÁ VIDEOPŮJČOVNA VHS KNOVÁ VIDEOPŮJČOVNA VHS KAZETAZET
200 titulů - například:

Pravá blondýnka 2
Lví král 3
Kurs sebeovládání
TOMB RAIDER
Italian job
Medailon
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� 8. května ve 20.00 hodin BLADEX - rocková zábava
� 12. května v 19.30 hodin XIV. VOŘÍŠKŮV VAMBERK - 

KONCERT: saxofon a piano duo
Laura Vlková - klavír, 
Roman Fojtíček - saxofon)

� 13. května VÝCHOVNÝ KONCERT
v 8.30 a v 10.00 hodin pro MŠ a ZŠ (účinkují Laura 

Vlková a Roman Fojtíček)
� 20. května v 19.30 hodin HALINA PAWLOVSKÁ

One woman show, ve které se
představí tvůrce pořadu“Banánové 
rybičky”, novinářka, publicistka, 
filmová a TV scénáristka.

� 25. května 9.00 - 11.00, BURZA - ODĚVY A DOPLŇKY 
13.00 - 17.00 hodin DO TANEČNÍCH
� 28. května v 8.30 a KRÁLOVNA KOLOBĚŽKA I.
v 10.00 hodin Pohádka v podání ochotnického 

divadelního souboru Zdobničan 
Vamberk - pro MŠ a ZŠ.

� 30. května v 17.00 hodin KRÁLOVNA KOLOBĚŽKA I.

PROGRAM NA KVĚTEN

SOKSOKOLOLOVNA VOVNA VAMBERKAMBERK

Muzeum a galerie Orlických hor v Rychnově n.Kn. sr-
dečně zve na výstavu uměleckých dýmek rychnovského 

výtvarníka Přemysla Omrta. Výstava představuje 
soubor 139 uměleckých vyřezávazných dýmek a 

nachází se v 1. patře kolowratského zámku. 
Výstava potrvá do 6. června.

Květen v Pelclově divadle
RYCHNOV - Květnový pro-

gram rychnovského Pelclova
divadla otevírá v neděli 2.5.
od 14 hodin TANEČNÍ ODPO-
LEDNE s kapelou O.ŠTENCLA.

Nedělní taneční odpoledne
se tu v květnu uskuteční ještě
dvakrát - 16.5. se skupinou
TANDEM, 30.5. opět s kapelou
O.ŠTENCLA. Navíc si můžete
zatančit také na TANEČNÍM
VEČERU PŘI SVÍČKÁCH v so-
botu 29.5. od 20 hodin se sku-
pinou COMBI.

Slavnostní koncert ke vstu-
pu České republiky do Evrop-
ské unie, který pořádá Město
Rychnov nad Kněžnou, se ko-
ná v sobotu 8.5. v 16 hodin v
kostele Nejsvětější Trojice.
Účinkovat bude PĚVECKÉ
SDRUŽENÍ MORAVSKÝCH U-
ČITELŮ a přednese skladby
B.Smetany, J.B.Foerstera,
B.Martinů a dalších skladate-
lů. Určitě přitažlivé budou i
další dva koncerty. V pondělí
10.5. v 19,30 hodin vystoupí v
Pelclově divadle WALDEMAR
MATUŠKA spolu se svou že-

nou OLGOU a skupinou K.T.O.
a v úterý 25.5. ve stejný čas
nestárnoucí SPIRITUÁL KVIN-
TET.

Pro příznivce divadla je
připravena herecká pochoutka
VÍŠ PŘECE, ŽE NESLYŠÍM,
KDYŽ TEČE VODA s P.Nárož-
ným, V.Vydrou, K.Fialovou,
J.Brejchovou, J.Ptáčníkem a
D.Morávkovou v pondělí 24.5
v 19.30 hodin. Dětem je urče-
na známá loutková pohádka
PERNÍKOVÁ CHALOUPKA v
podání královéhradeckého di-
vadla DRAK v pátek 14.5. v
8.30 a VELKÝ KOUZELNÝ
KARNEVAL plný písniček, sou-
těží, tanečního reje a dobré
nálady v neděli 23.5. ve 14
hodin.

A začátkem června (9.6.)
se můžete těšit na divadelní
představení vítězů celostátní
přehlídky Jiráskův Hronov,
kosteleckých Černých švihá-
ků, kteří se předvedou ve hře
svého principála Josefa Tejkla
AMATÉŘI.                         

ba



Vážení občané
V posledních několika letech

se pro Vás stala veřejná zasedání
městského zastupitelstva v Ro-
kytnici v O.h. nepřitažlivá - s
dvěma výjimkami: projednávání
záměru prodeje obecních bytů a
proslulého prosincového jednání
s odvoláním Rady města. Domní-
vám se, že čtvrtletní zasedání je
vzhledem k množství nahroma-
děných bodů nevhodné. Jednání
jsou několikahodinová a unavu-
jící. Určitou nemalou část jedná-
ní zabírá projednání majetko-
vých převodů, kdy se občan neo-
rientuje ani v číslech parcel, ani
často ve jménech aktérů. Zastu-
pitelé již několikrát navrhli jed-
nání častější s intervaly alespoň
dvouměsíčními. Zatím to ze stra-
ny vedení Města nebylo akcepto-
váno.

Přes všechny tyto peripetie si
myslím, že se na zasedáních o-
tevřeně projednávají věci důleži-
té pro každého občana města.
Na předposledním, březnovém
zasedání to byl rozpočet na le-
tošní rok. Vůbec se nedá říci, že
by projednávání bylo formální.
Naopak. Upravovaly se částky
některých položek a některé po-
žadavky nebyly schváleny vůbec.
To vše z důvodu, že rozpočet
Města je značně napnutý a není
vyloučena možnost dalšího za-
dlužení formou dlouhodobého
úvěru. Důvody se pokusím objas-
nit dále. Tato skutečnost může
negativně ovlivnit navrhované
investiční akce na několik let do-
předu. Uvědomme si, že měst-
skému rozpočtu se tenčí obecní
příjmy a v následujících letech
bude více méně odkázáno na pří-
jmy z rozpočtu státu, kde situace
také není nikterak růžová.

Důležité faktory současného
(a hlavně budoucího) stavu fi-
nancí v našem rozpočtu by měly
být známy široké veřejnosti, pro-
tože se budou dotýkat běhu živo-
ta v našem městě a tudíž každé-
ho z nás. Dále si myslím, že tyto
faktory doposud nebyly veřejně
publikovány a občan má právo je
znát.

Prvním negativním faktorem
je předpoklad schválení zákona
o dani z přidané hodnoty (dále
jen DPH). Jistě všichni sledujete
mediální kampaň, která k tomu-
to problému probíhá ve sdělova-
cích prostředcích. Zavedení to-
hoto zákona do praxe se dotkne
i našeho města a to ve vztahu k
probíhající výstavbě základní

školy. Doposud byla pro stavby
stanovena DPH ve výši 5 %. Pod-
le nového zákona od května le-
tošního roku se zvedne na zby-
lou část stavby DPH na 19 %.
Tohle 14 % navýšení znamená
pro město částku převyšující 5
milionů korun. Doposud není
znám mechanizmus vyrovnání,
ale dá se předpokládat, že do-
padne na rozpočet Města.

Druhým negativním faktorem
je zvýšení ceny díla při stavbě
školy o cca 18 milionů korun,
které se objevilo v závěru loňské-
ho roku a je zdůvodňováno legis-
lativními změnami za období od
schválení projektu do konce loň-
ského roku. Posouzení skuteč-
nosti přenechme odborníkům.

Zastupitelstvo na svém břez-
novém zasedání pozastavilo
platbu navýšení do doby, než se
věc zcela objasní. Stávající pod-
klady pro toto navýšení jsou ne-
dostatečné a proto probíhá jed-
nání místostarosty a zástupců ra-
dy s dodavatelskou firmou
VCES. Firma VCES doložila zá-
stupcům města starostou pode-
psaný splátkový kalendář na u-
vedenou částku, čímž je vlastně
navýšení ceny ze strany města
potvrzeno. Jednání o tomto pro-
blému probíhala do konce minu-
lého roku pouze mezi dodavate-
lem stavby, starostou a možná i
minulou Radou města (v zápi-
sech z rady uvedeno není). Za-
stupitelstvo bylo informováno až
v okamžiku, kdy byla Městu do-
ručena faktura.

V zájmu objektivity informací
je nutné říci, že starosta požádal
písemně Ministerstvo financí ČR
o zvýšení dotace státu o zmíně-
nou částku. Zatím ale bylo Měs-
tu sděleno, že pro letošní rok se
dotace státu nezvýší. Ve věci se
však dále jedná. Pokud by ale do-
tace skutečně schválena nebyla,
pak by opět došlo na výdajovou
část městského rozpočtu.

Zastupitelstvo města bylo ví-
ceméně postaveno před hotovou
věc. Pokud by navýšení ceny díla
neschválilo, stavba by se poza-
stavila a nemohla by být dokon-
čena v určeném termínu. To by
mělo za následek možná i příkaz
k navrácení státní dotace. V o-
pačném případě bude stavba po-
kračovat s tím rizikem, který je
popsán výše. Bu	 se dosáhne na-
výšení státní dotace nebo si měs-
to bude muset vzít dlouhodobý
úvěr. Zastupitelstvo města mělo

být o celé záležitosti informová-
no od samého počátku, mohlo
ještě změnit některé odkladné
výdaje loňského roku a vytvořit
jistou finanční rezervu. Vždy� v
loňském roce se do rozpočtu
města dostalo například cca 9
miliónů korun z prodeje bytů.

Problém navýšení ceny díla
musel určitě vznikat postupně po
celý minulý rok a vedení města
bylo na tuto skutečnost stavební
firmou i stavebním dozorem u-
pozorňováno. Přesto se problém
před zastupitelstvem tajil.

Zastupitelstvo na svém mi-
mořádném dubnovém zasedání
navýšení ceny díla nakonec
schválilo v zájmu dokončení díla
ve stanoveném termínu. Přesto si

každý jistě udělá vlastní názor na
průběh celé kauzy a ne každý
zastupitel je vnitřně přesvědčen
o správnosti, čistotě a průhled-
nosti jednání. Postoj čelních
představitelů města k zastupi-
telstvu nebyl správný. Jedná se
už o druhý případ stejného ra-
žení od prosince minulého ro-
ku. Část zastupitelů si klade o-
právněnou otázku, kolik ještě
takových kostlivců bude ze skří-
ně vytaženo?

Na minulém veřejném zase-
dání zastupitelstva byla přítom-
na jen hrstka občanů. Proto po-
kládám za nutné informovat
voliče a veřejnost touto cestou.

Miroslav Petr
zastupitel města

REAKCE NA ČLÁNEK ZASTUPITELE PETRA

DOSTAVBA AREÁLU
ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Dovoluji si tímto reagovat na
článek pana zastupitele Mirosla-
va Petra k jeho informaci o vznik-
lých vícenákladech při dostavbě
areálu základní školy. Myslím, že
je nutné některé informace dopl-
nit a vysvětlit další souvislosti.

Dostavba a rekonstrukce are-
álu Základní školy v Rokytnici v
O.h. v hodnotě více než 160 mili-
onů korun je jistě investicí, která
nemá v dějinách Rokytnice obdo-
by. Názory na rozsah takovéto
dostavby jsou přirozeně různé,
někteří tvrdí, že škola takové ve-
likosti je v Rokytnici zbytečná, ji-
ní naopak vítají vznik díla, které
bude sloužit mnoha dalším gene-
racím dětí a jistě splňuje standar-
dy stavby 21. století. Vždy� vlast-
ní použití stavebních materiálů a
technologií představuje mnohdy
špičku v současných trendech u-
žívaných v moderním stavebnic-
tví, které se vyznačují dlouhou ži-
votností, úsporou energií a nená-
ročnou údržbou.

Stavba takovéhoto rozsahu s
sebou vždy přináší neuvěřitelné
množství starostí, které je nutno
v průběhu stavby řešit, aby vše
proběhlo bez větších problémů.

Dodavatel stavby, firma VCES
a.s. Olomouc získala v roce 2000
na základě řádného výběrového
řízení zakázku na stavbu školy v
hodnotě 157,102.302,- Kč. Dle
tehdy platného zákona o veřej-
ných zakázkách bylo možné, ta-
kovéto výběrové řízení soutěžit
na základě projektové dokumen-
tace ve stupni studie. Tuto studii
uchazeč předložil a současně s ní

byla předložena i kalkulace ce-
ny za provedení díla. Ihned po
výběrovém řízení se zahájila
složitá jednání o poskytnutí in-
dividuální státní dotace na ten-
to projekt. S firmou VCES a.s.
byla podepsána smlouva o dílo
a byly zahájeny projekční práce
nutné k získání stavebního po-
volení a později i projekční prá-
ce nutné k vlastní realizaci stav-
by. Těmto projektovým pracím
musely předcházet některé ne-
zbytné průzkumy podloží školy
(hydrogeologický a radonový
průzkum). Dále musely být vza-
ty v potaz normy platné pro sta-
vebnictví a především stavby
škol, které nabyly účinnosti v
době mezi výběrovým řízením a
vydáním stavebního povolení.
Už v této chvíli muselo být jas-
né, že stavba přinese některé ví-
cenáklady, nebo� v platnost teh-
dy vstoupilo několik důležitých
právních norem přísněji upravu-
jících např. hygienické a akus-
tické prostředí tříd. Velmi přísně
byl posuzován projekt i ze stra-
ny Hasičského záchranného
sboru ČR.

Protože platné právní normy
nevyžadovaly a nevyžadují
zpracovat rozpočet na rekon-
strukci a dostavbu školy polož-
kově, i nadále se vycházelo ze
schválené smlouvy o dílo s tím,
že skutečné vícenáklady budou
vyčísleny až v době vlastní reali-
zace, resp. po dokončení jedno-
tlivých etap stavby. K tomu sku-
tečně na podzim r. 2003 došlo.
(pokračování na str. 13)



Za vaši cenu

odkoupím 
restituční nárok

na Horní Rokytnici, v Říčkách v Orl.h., Nebeské Rybné,
Souvlastním, Neratově nebo v okolních obcích.

Spěchá. Platba hotově.
Tel.: 603 833 648

e-mail: tomassmely@seznam.cz

Poláčkovo léto se blíží
a tak už te	 přijměte pozvání

do zámecké jízdárny a pod nový a
daleko větší stan než v loňském ro-
ce, opět postavený v zámeckém
parku. V zámecké jízdárně od
26.6. do 1.7. sehraje soubor čino-
hry Národního divadla v Brně ne-
stárnoucí Goldoniho Treperendy,
Zuzana Slavíková s Igorem Bare-
šem se představí v Maryše bratří
Mrštíků a celý soubor se pak roz-
loučí komedií Williama Shakespe-
ara Mnoho povyku pro nic, která
se pro velký úspěch vrací na jeviš-
tě Mahenova divadla a na níž urči-
tě všichni vzpomínáme, když ji
“Brňáci” hráli v roce 1999 na rych-
novském náměstí. Brněnské herce
od 2.7. do 5.7. vystřídá soubor Vý-
chodočeského divadla v Pardubi-
cích s kouzelnou výpravnou po-
hádkou Jeana Giraudouxe Ondina
a skvělým muzikálem Sugar - Ně-
kdo to rád horké, který si v ničem
nezadá s populární filmovou po-
dobou. Na závěr letošního XI. roč-
níku přivítáme v jízdárně vůbec

poprvé mimořádně početný sou-
bor Divadla F.X.Šaldy v Liberci s vý-
pravným muzikálem Na skle malo-
vané, s nímž toto divadlo úspěšně
hostuje na předních velkých scé-
nách v celé naší republice.

Ani děti nepřijdou zkrátka. Na
své scéně ve stanu v parku uvidí
Perníkovou chaloupku a zajímavou
cirkusovou revue v podání známé-
ho brněnského loutkoherce Vrati-
slava Schildera, jenž s ní zdárně
objíždí celou Evropu i zámoří.

Do synagogy a obou kostelů je
připravena řada koncertů a ve sta-
nu v parku si opět tradičně zahraje
Galánečka okořeněná vystoupe-
ním populárního L.Pantůčka.

Závěrečný slavností ohňostroj
bude dokonce doprovázet živý or-
chestr originální Hudbou k ohňo-
stroji G.F.Händla.

A nezapomeňte, že předprodej
vstupenek bude opět v kanceláři
Rychnovské cestovní agentury (Če-
doku) na Starém náměstí.               

PhDr. Jan Tydlitát

Stavebniny v Rokytnici v Orl.h. 
jsou po zimní pauze opět v provozu. 
Prodejní doba:
Pondělí 7.30 - 12.00 13.00 - 16.00
Úterý 7.30 - 12.00
Středa zavřeno
Čtvrtek 7.30 - 12.00 13.00 - 16.00
Pátek 7.30 - 12.00 13.00 - 17.00
Sobota 7.30 - 12.00
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(dokončení ze str. 12)
Částka 17 milionu korun, kterou
tyto vícenáklady představovaly,
byla v první řadě předmětem
zkoumání stavebního dozoru
stavby (firma Arcon v.o.s) a pro-
jektantem stavby (Ateliér archi-
tektury Šuda-Horský a.s.). Jejich
výrok byl znám před koncem r.
2003 a potvrdil oprávněnost ví-
cenákladů předložených dodava-
telem stavby. Na základě tohoto
odsouhlasení byla dle platné
smlouvy vydána ze strany doda-
vatele konečná faktura za dostav-
bu a rekonstrukci učebnové části
školy, která v sobě obsahovala i
tyto “odsouhlasené” vícenáklady.
Současně s tím byl ze strany do-
davatele stavby městu předložen
k podpisu dodatek č. 5 smlouvy o
dílo, který reagoval na zvýšení
ceny o vzniklé vícenáklady. Tento
dodatek následně projednávalo
zastupitelstvo města dne
29.3.2004. Jak již bylo v článku
pana zastupitele Petra uvedeno,
dodatek schválen jednomyslně
nebyl a rozběhla se mašinerie
jednání a šetření u dodavatele
stavby s cílem rozkrýt pro potře-
bu zastupitelstva jednotlivé více-
náklady. Jednání s dodavetelem
stavby se účastnila rada města,
zástupci finančního výboru za-
stupitelstva a samozřejmě i sta-
vební dozor.

Výsledkem bylo doporučení
rady města schválit dodatek č. 5
a tím de facto uznat vzniklé více-
náklady při stavbě I.etapy. Zde
musím uvést, že jednání mezi
městem a dodavatelem stavby
byla vedena korektně s maximál-
ní snahou zodpovědět veškeré
dotazy a objasnit problémy se
stavbou spojené. Prozatím nedo-
řešeným problémem zůstává
možnost vypracování podrobněj-
šího položkového rozpočtu na
stavbu II.etapy - sportovního are-
álu ZŠ. I v tomto jsou však na zá-
kladě požadavku zastupitelstva

vedena příslušná jednání s doda-
vatelem stavby a doufejme, bu-
dou i zdárně dokončena. Jasným
faktem dnes je, že stavba školy i
dále pokračuje a čekáme na uvol-
nění finančních prostředků ze
strany státu na rok 2004.

Nyní zůstává nezodpovězena
otázka, kde město chybějící pro-
středky na vícenáklady získá. Po-
těšitelnou a nadějnou informací
je, že ministerstvo financí si tuto
naši potřebu uvědomuje a hledá
cesty jak městu pomoci. Varianta
doplatku vícenákladů z rozpočtu
města se tak nyní jeví skutečně
poslední možností, jak celý pro-
blém řešit a osobně věřím, že ten-
to katastrofický scénář nebude-
me muset naplnit.

Část zastupitelstva města kla-
de vznik některých problémů a
nejasností okolo rekonstrukce ZŠ
za vinu starostovi města. Pan sta-
rosta je od konce března v pra-
covní neschopnosti, která doufej-
me již brzy skončí. Budu velmi
rád, pokud bude mít prostor k
obhajobě své osoby, která může
přispět i k celkovému uklidnění
situace okolo tohoto problému.

Závěrem chci ještě uvést, že
žádnému ze zastupitelů a to včet-
ně kontrolního a finančního vý-
boru zastupitelstva města nebylo
bráněno v možnosti od počátku
stavby podrobněji nahlédnout do
jakékoliv dokumentace vztahující
se ke stavbě školy. Bohužel, do
nedávné doby jsem pro plnění ji-
ných úkolů tak nečinil ani já. Ve
stejné pozici se mnou je však i
dalších 13 zastupitelů tohoto
města. Naším společným úkolem
je nyní stavbu školy dokončit a
splnit tak podmínky ministerstva
financí. V opačném případě by
nám hrozilo vrácení celé indivi-
duální státní dotace. Pevně vě-
řím, že v tomto jsme v zastupitel-
stvu města naprosto jednotní.

Hudousek Petr, 
místostarosta města

OUTDOOR SPORTOUTDOOR SPORT
Nabízíme Vám:
� Prodej cyklistického vybavení
� Prodej kol značek APACHE, 

LEADER FOX
� Prodej outdoorového vybavení
� Servis kol a příslušenství

Nově zajiš�ujeme i prodej na splátky!!!!

Kontakt:
OUTDOOR SPORT

Horská 211, 517 61 Rokytnice v O.h.
Tel./fax.: 494 595 248



Od ledna letošního roku se v bartošovické MŠ a ZŠ dodržovaly
staré tradice začínající návštěvou Tří králů, před tzv. Popeleční stře-
dou, Masopustním průvodem, Zimní olympiádou na zdejším sjez-
dovém kopci, kde děti předvedly své umění z lyžařské školičky, a
končící jarním svátkem “Vynášením Morany” po tzv. Smrtné neděli.
Všechny tyto lidové zvyky jsou spojeny se svátečními dny a s kolo-
během přírody. Novou tradicí se stává Noc s Andersenem.

� Děti s učitelkami na zimní olympiádě

NOC S ANDERSENEM
je jednou z akcí, kterou

české knihovny bojují o dět-
ské čtenářství a zájem dětí.
První noc s Andersenem pro-
běhla v roce 2000 v uhersko-
hradiš�ské knihovně a díky
Klubu českých čtenářů se roz-
vinula po dalších knihovnách,
školách a domech dětí. Letos
poprvé se nocovalo i v naší
škole. V pátek 2. dubna 2004
se tu sešlo 16 dětí ve věku od
3 do 12 let a šest dospělých.

Začali jsme v pátek o půl
páté výstavkou oblíbených
knížek. Potom nás přišla nav-
štívit paní ze sousedství malé-
ho Andersena, která nám vy-
pravovala o jeho dětství a ži-
votě. Vypravování bylo dopl-
něno zpíváním a loutkovým
divadlem. A protože jsme se
těšili na kouzelnou pohádko-
vou noc, přivolali jsme si prv-
ní pohádku ... přikutálela se
hrstka hřášků ... “O princezně
na hrášku”. Následovala dra-
matizace této pohádky, pohy-
bové hry s hrášky a večr spa-
ní na hrášku. Poprosili jsme o
druhou pohádku ... a byla tu
“Malá mořská víla”. Pohádku
jsme četli a děti vytvořily vel-
ké společné výtvarné dílo. Za-
volali jsme třetí pohádku ... v
kuchyni to zařinčelo ... a byl

tu plný hrnec krupicové kaše!
Všechny děti poznaly, že je ta-
dy pohádka “Hrnečku vař!”.
Po večeři přišla do školky po-
hádková babička, paní kni-
hovnice Eva Golasová. Uvařili
jsme si jablečný čaj, zapálili
svíčky a začala černá hodin-
ka. Kolem deváté hodiny u-
lehly za hlasitého předčítání z
oblíbených knížek děti ze
školky. Školáci chvíli chatova-
li s dětmi z ostatních kniho-
ven. Na dobrou noc poslou-
chali čtení z knížky “A� žijí
duchové”. Ráno jsme společ-
ně posnídali. Každý účastník
obdržel na památku pamětní
list.

Pohádková noc skončila a
my už se těšíme na další tra-
dici “Pálení čarodějnic”.

Děti a učitelé 
z Barotošovic v O.h.

SPLŇTE SI SVÁ PŘÁNÍ
Potřebujete peníze na dovolenou, 

auto, opravu bytu?
Zajišťujeme tyto služby:

hotovostní úvěry, úvěry ze stavebního spoření, povinné ručení, ce-
stovní pojištění, stavební spoření, životní a neživotní pojištění.

Kontaktní adresa:
M.Grundová, náměstí T.G.Masaryka 4 (růžová budova), 

Rokytnice v Orl.h.
Tel.: 603 284 063

Pracovní doba: každé úterý 9.00 - 16.00 hodin

Jak zvířata 
předpovídají počasí

Tím, že se teple oblékáme a
žijeme v přístřeších chránících
nás před nepohodou, jsme ztra-
tili mnoho ze schopností, které
umožnily našim předkům adap-
tovat se na životní prostředí a
jeho změny mnohdy i vycítit. Při
předpovědích počasí se proto
musíme spoléhat na meteorolo-
gy čerpající z údajů meteorolo-
gických přístrojů a družic. Jak
dokazují přírodní katastrofy v
podobě záplav, ale i zemětřesení
nebo vichřic, ne vždy se na
předpovědi meteorologů může-
me nebo chceme spolehnout.

Naši předkové neměli tele-
vizní zprávy a přece mnohdy se
stejnou i větší pravděpodobnos-
tí věděli, co jim povětrnost v
nejbližší době přinese. Nespolé-
hali se ovšem na vlastní smysly,
byli dobrými pozorovateli. Pro
většinu zvířat je životní nutnos-
tí včas vyklidit ohroženou oblast
a najít si bezpečné útočiště. Ne-
víme sice, jak jejich vnitřní ba-
rometr funguje, ale lidé žijící v
jejich blízkosti obvykle věří, že
se na něj můžou spolehnout.

Jak z jejich chování můžeme
usoudit na blížící se déš�? Sig-
nalizují ho třeba nízko létající
vlaštovky. Ty asi o změně počasí
nevědí, zato ji cítí hmyz, který je
vlaštovčí potravou. Snáší se k
zemi, aby nalezl úkryt před deš-
těm ve skulinách a na spodních
stranách listů a vlaštovky ho ná-
sledují do menších výšek. Zcela
opačně se chovají rorýsi, které si
s vlaštovkami často pleteme. Ti
nedovedou manévrovat při ze-
mi a tak před deštěm zintenziv-
ňují lov ve větších výškách, aby
se stačili nakrmit, než jim potra-
va zmizí.

Za neklamnou předzvěst deš-
tě považovali sedláci i vrány lé-
tající v krákorajícím hejnu. To je
ovšem jejich obvyklé chování s
přicházejícím podzimem, který,
jak známo, bývá deštivý. To, že
před deštěm zalézají žížaly, je ji-
stě proto, že nechtějí být splách-
nuty vodou, ale ta často zaplaví
jejich chodbičky, takže se pro ně
úkryt promění ve smrtelnou
past. Pokud s přicházejícím deš-
těm vylézají žáby a raci, mají
dobrý důvod v očekávání boha-
tě prostřeného stolu, který jim
voda nabídne v podobě utonulé-
ho hmyzu.

Poměrně spolehlivou před-
pově	 mají díky svému koníčku
k dispozici chovatelé motýlů.
Pro ně je životně důležité, aby
se jejich potomci vyrojili z kukel
za příznivého počasí, a oni to
tak také dělají. Snad se řídí tla-
kem vzduchu.

Sedláci mají dost spolehlivé-
ho meteorologa v chlévech. Na
pokles tlaku signalizující brzký
déš� reagují krávy sníženou pro-
dukcí mléka. Když kráva při
pravidelném dojení dala o litr
mléka méně, sedlák obvykle
prohlásil: “Dneska bude pršet.”

Na změny počasí jsou ale cit-
livá i mnohá zvířata, do kterých
byste to neřekli. Jedním z nej-
lepších proroků povětrnosti ze
zvířecí říše je pavouk. Natahují-
li pavouci své sítě výše, bude pr-
šet. A staří hospodáři soudí, že
když pavouk pracuje pilně na
své síti přes noc, bude následu-
jící den hezky a slunečno. Ruší-
li naopak část svého díla tím, že
ho požírá, nastane brzy deštivé
a větrné počasí.

ZS



Jarní úklid
V týdnu od 26.4.2004 do

30.4.2004 probíhal okolo školy
v Pěčíně jarní úklid. Žáci základ-
ní školy i děti z mateřské školy
se snažili v rámci oslavy Dne Ze-
mě pomoci přírodě zbavit se ne-
pořádku, který ve většině přípa-
dů způsobili lidé a někde možná
i my ze ŠKOL(ičk)Y. Posbírali
jsme odpadky, zametli prach a
kamínky ze zimního posypu, vy-
hrabali jsme starou trávu a do-
spělí roztřídili a připravili k od-
vozu staré železo.

V závěru týdne jsme si za od-
měnu upekli buřty a spálili jsme
starou a ošklivou čarodějnici.      

duš

Plaveme jako rybky
Plavecký kurz žáků z pě-

čínské školy se přehoupl do
druhé poloviny. Desetidenní
kurz plavání probíhá ve spor-
tovním areálu Plavecké školy v
Dobrušce. O výuku se tam sta-
rá šest plaveckých instruktorů,
kteří se starají přibližně o 70
dětí. S pěčínskými dětmi nav-
štěvují plavecký kurz ještě děti
z Bartošovic, a jedna třída žá-

ků z Rokytnice v O.h. a jedna
třída ze Slatiny n.Zd. Děti, kte-
ré již plavat umí, si zdokonalu-
jí své plavecké umění. Neplav-
ci se učí dýchat do vody, splý-
vat, kopat správně nohama a
hlavně nebát se vody.

Čekají nás ještě čtyři lekce
plavání a my věříme, že se z
většiny nás stanou malí šikov-
ní vodníčci.                      duš

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Literární toulky Podorlickem - 24. díl

1. Vymyšlené novotvary
2. Vonnocit (nos)

3. Knihovtipník (student)
4. Zelenochrupka (salát)

5. Chřípoprach
6. Tabák

Významné osobnosti našeho regionu - 47. díl
Tobiáš Tomáš Jelínek

Orientační cyklistický závod
Ještě ani tatínci nevyndali

nohu z přaskáče a už seděli na
kole.

“Cyklistika je velmi prospěš-
ný sport,” řekli. “Nám se utuží
svaly, vy děti odpoutáte zrak od
monitoru a maminkách zmizí
zimní faldy!” Hlavně z tohoto
posledního důvodu uspořádal
Mirek Saligr 1. závod na kole,
konkrétně orientační.

Mohly jsme si dokonce vy-
brat různé kategorie jako např.
malé děti s rodiči, velké děti s
rodiči, děti s dětmi a dospělí
různě mezi sebou. Hlavně ma-
minky se v tomto ohledu za-
chovaly velice nevybíravě, pro-
tože chtěly své roční batolátka
nacpat svým starším sourozen-
cům, aby si pak mohly jet samy,
ale neprošlo to.

Popíšeme Vám průběh závo-
du, jak se jevil nám dětem, kte-
ré jely s dospělými. Měly jsme
oproti ostatním dětem tu výho-
du, že mapku za nás rozluštili
rodiče. My už ale byly netrpěli-
vé, nemohly jsme se dočkat. A
když už se konečně nasedalo a
mohlo se honem vystartovat,

zdrtily nás rodiče oznámením,
že se pojede v klidu, pomalu a
s rozvahou. To abychom ani ná-
hodou neminuly stanoviště, a
aby nedošlo k nepříjemnostem
na silnici, jelikož se jede za
provozu, a že to strejdovi pode-
psali krví.

Už si celkem nevzpomíná-
me, jak se to stalo, ale někdy v
průběhu závodu se rodiče roz-
hodli, že stůj co stůj musí vy-
hrát a začali ujíždět, jako bedu-
íni před písečnou bouří! No,
přijeli jsme úplně vyřízení. I
maminky, které jely s mamin-
kami, později vypovídaly, že to
byla hrůza takhle brzo na jaře
takové nasazení, a že určitě do-
stanou infarkt a sahaly si na
játra. Tatínci zase div nesbou-
rali hospodu, aby zachránili i
tu poslední setinu sekundy.

No, bylo to senzační, dosta-
ly jsme párek, čaj a loudily
jsme na rodičích 2. kolo. Po-
druhé se ale nejelo. To ale ne-
vadí. Vynahradíme si to v Krko-
noších, až nás tatínci vezmou s
sebou na Sněžku.                     

za děti Pa

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluzie-krcmar.ustecko.com
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1349

Město Rokytnice v Orlických horách oznamuje zveřejnění výběrové-
ho řízení na místo pracovníka INFO-SERVICE Rokytnice v O.h.
Požadavky:
1. dokončené minimálně středoškolské vzdělání, nejlépe se zaměřením
na cestovní ruch, (k žádosti doložit kopii dokladu o dosaženém vzdělání)
2. znalost alespoň jednoho světového jazyka, nejlépe němčina,
3. předložení životopisu s průběhem dosavadního zaměstnání nebo pod-
nikání,
4. bezúhonnost (předložení prohlášení o bezúhonnosti nebo výpisu z rej-
stříku trestů).

Žadatelé předloží svoje žádosti o místo s potřebnými doklady nejpo-
zději do 15.6.2006 na MěÚ Rokytnice v O.h. - tel.č. 494 595 104. Před-
pokládaný nástup na pracovní místo je 1.9.2004. Pracovní smlouva bu-
de uzavřena na dobu určitou po dobu trvání mateřské dovolené součas-
ného pracovníka.

Město Rokytnice v Orlických horách rovněž hledá pracovníka INFO-
SERVICE Rokytnice v O.h. na období letních prázdnin. Předpoklá-
daný nástup 1.7.2004. Zájemci se mohou hlásit do 15.6.2006 na MěÚ
Rokytnice v O.h. - tel.č. 494 595 104

Nástup pracovníka INFO-SERVICE Rokytnice v O.h. od 1.7.2004 a nebo od
1.9.2004 lze spojit v případě, že budou splněny podmínky a předloženy po-
třebné doklady pro výběrové řízení.     Petr Lavrenčík, tajemník MěÚ
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:

NOVINOVÁ ZÁSILKA

TENISOVÁ SEZÓNA 
ZAČÍNÁ

I když tenisová sezóna roku
2003 byla ukončena v říjnu a te-
nisové kurty byly zahaleny sně-
hovou peřinou, naši mladí te-
nisté nezaháleli. Od listopadu
minulého roku téměř každou
sobotu dopoledne trénovali v
nafukovací hale v Žamberku.
Posledním tréninkem 3. dubna
2004 byla ukončena zimní pří-
prava na letošní náročnou sezó-
nu a také byly zahájeny práce
na tenisových kurtech, které po-
kračovaly po celý měsíc duben.

Jak jsem již předeslal, letoš-
ní tenisová sezóna bude svou
náplní náročná jak pro tenisty,
tak pro jejich trenéry i pro rodi-
če. Do okresní soutěže družstev
mladších a starších žáků jsme
přihlásili dvě družstva. Družstvo
“A” ve složení: J.Hagarová,
V.Vošlajerová, M.Rykrová a
J.Honzíková a družstvo “B” ve
složení: P.Kunc, R.Hloušek a
J.Kozel. Soutěž bude zahájena
16. května a hracím dnem pro
naše mladší a starší žáky bude
neděle dopoledne. Do oblastní
soutěže bylo přihlášeno jedno
družstvo a je složeno z mladších
i starších žáků i žákyň: V.Hon-
zík, L.Rykr, R.Dočkalík, F.Vnenk,
I.Blahutová a I.Rykrová. Na této
soupisce jsou dopsány na 5. a 6.
místě R.Hloušek a P.Kunc, kteří
nastoupí v případě nepřítom-
nosti výše nasazených a u dívek

je to J.Hagarová a V.Vošlajerová
na 3. a 4. místě. Utkání oblast-
ního přeboru družstev 4+2 bu-
dou hrána v sobotu. Pro naše
nejmladší tenisty - děti ve věku
6 a 9 let budou sjednány zápasy
se stejně starými tenisty našeho
okresu a tito i mladší žáci se zú-
častní náborových turnajů. Prv-
ní náborový tunaj bude pořádat
náš klub a to 16. června v sobo-
tu. Dne 8. a 9. května se naši
mladší a starší žáci zúčastní o-
kresního přeboru jednotlivců -
mladší žáci a žákyně v Opočně a
starší žáci a žákyně v Týništi
n.O.

Tak jako tomu bylo v minu-
lých letech, proběhne v letošní
tenisové sezóně soutěž Okresní
liga neregistrovaných tenistů v
kategorii mužů i žen. Z našeho
klubu se letos zúčastní 4 druž-
stva. Družstvo “A” ve složení:
P.Šteiner, V.Vobořil, A.Šteiner,
E.Lasák, družstvo “B” ve slože-
ní: M.Greguš, L.Bernard,
R.Rykr, S.Vošlajer, družstvo “C”:
M.Opletal, ing.J.Fremuth, M.O-
pletal ml., družstvo “D”: T.Rüc-
ker, R.Hrdlička, I.Hrdličková.
Družstva “A” a “B” mají hrací
den středu a družstva “C” a “D”
pondělí s tím, že jedno družstvo
hraje doma a druhé u soupeřů.
Podle tohoto sdělení bude letoš-
ní sezóna opět bohatá a náročná
pro celý tenisový klub. Musíme

si přát, aby bylo pěkné počasí,
aby přálo zdraví a potom nic ne-
brání zahájit a úspěšně dokončit
tenisová klání, na které pocho-
pitelně zveme všechny příznivce
tenisu našeho města i okolí.
Zveme pochopitelně i nové zá-
jemce nejmladší i v pokročilém
věku, nebo� tenis je celoživot-
ním sportem!!!

Pro nové členy podám infor-
mace na tenisových kurtech ne-
bo na tel.: 494 595 277, mobil:
776 894 170.
P.S. Pro občany, kteří se zajíma-
jí o dění v našem městě sděluje-
me:

Mnozí jste četli nebo byli se-
známeni se “Záměrem pro vyu-
žití volného času”, který zpraco-
vala společnost OUTDOOR

SPORT a do tohoto “Záměru”
byly zařazeny mimo jiné teniso-
vé i volejbalové kurty. Na jedná-
ní VV TC Rokytnice v O.h. dne
1. dubna 2004 bylo rozhodnuto
takto:

“Činnost, kterou ve třetím
odstavci “Záměru” nabízí spo-
lečnost OUTDOOR SPORT si TC
bude i nadále zajiš�ovat vlastní-
mi členy a proto nemá zájem o
spolupráci s tímto subjektem.”

“Spolupráci při provozu a
běžné údržbě 2 volejbalových
(nohejbalových) kurtů byla na-
bídnuta TJ ZRTV Rokytnice v
O.h. a potvrzena smlouvou.”

Toto rozhodnutí bylo zasláno
Radě Města Rokytnice v O.h.
za VV TC Rokytnice v O.h.

F.Grulich

� Jarní brigády na tenisových kurtech jsou v plném proudu.


